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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést

kívánok benyújtani Dr. Draskovics Tibor Igazságügyi- és Rendészeti Miniszte r

Úrhoz

„A Nyíregyháza-Diósgyőr labdarúgó-mérkőzés margójára ”

címmel.

Tisztelt Miniszter úr!

2008 . április 12-én 21 óra előtt nem sokkal véget ért a Nyíregyháza-Diósgy ő r

NB 1-es labdarúgó-mérkőzés, melyet személyesen, a vendégszurkolók számár a

elkülönített szektorban tekintettem meg . A mérkőzés után – a rendőrség és a

szervezők előzetes kérése szerint – mintegy 20 perc várakozás után a

vendégszurkolók rendben elindultak a sporttelep kijárata felé . A sporttelep külső

kapuját mindezek után még sokáig zárva tartotta a rendőrség . Mindeközben a

vendégszurkolók nagy része egy szűk, magas kerítésekkel határolt területen vol t

összezsúfolva . A várakozás idején csakúgy, mint a mérk őzés alatt, néhány jó l

elkülöníthet ő – esetleg kiemelhető – személy garázda magatartást tanúsított .

Mindeközben rendőri egységek – általam érzékelhet ően – csak a kijárat környéké n

tartózkodtak .

Pár perccel a néhány személy – egyáltalán nem a Szabolcs Megyei RF K

közleményében említett 150-200 huligán – által kezdett rendbontás után a szurkoló k

háta mögül, a nyíregyházi tribün irányából nagyobb rend őri egységek érkeztek ,

melynek egyes tagjai nem, vagy nem kizárólag azok ellen intézkedtek, akik a

rendzavarók voltak. Az intézkedés során gumibotot és könnygázt használtak olyan
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szurkolók ellen, akik egy sz űk területre voltak beszorítva, és nyugodtan várakozta k

arra, hogy kiengedjék őket. A később csatlakozott rendőri egységek több oldalról i s

könnygázt fújtak a területre, amelynek következtében a szurkolókat a lelátók

irányába szorították vissza, teljesen érthetetlen módon . A rendőrség által említett

kaotikus jelenetek ezután alakultak ki, egyébként javarészt azon okból, hogy a

tömegben labdarúgást szerető nők, gyermekek is tartózkodtak, és sokan rosszu l

lettek. Egy szurkoló arccsonttörést szenvedett, egy másiknak valószín ű leg

epilepsziás rohama lett . Persze ezt ott nem lehetett megállapítani, hiszen orvos i

ellátást a rend ő rség többszöri kérésre — személyesen én is kértem — sem biztosítot t

egyes személyek számára, szemmel láthatóan rosszul lévő embereket sem

engedtek a kordonon kívülre . A mérkőzés lefújását követően már több mint egy óra

eltelt, mire a vendégszurkolók három irányba — egyesek az autóik, mások a

vasútállomás, néhányan pedig a helyi kórház felé — elhagyhatták a területet .

Tisztelt Miniszter Úr !

A mérkőzés alatt és után több felvétel, és a szemtanúk véleménye alapján i s

történtek olyan jelenségek, melyek rend őri intézkedést kívántak . A jogszerű

intézkedés során megsérült rend őröknek, csakúgy, mint minden szurkolónak, csa k

jobbulást kívánhat az ember. Mégis kijelenthetem: véleményem szerint a rend ő rség a

mérkőzés után több olyan szakszerűtlen intézkedést követett el, mely szükségess é

teszi a vizsgálatot .

Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat !

- Mi indokolta a tribün felő l érkező rendőri intézkedést a békésen várakozó

szurkolók felé?

- Aránytalan volt-e a könnygáz és gumibot használat ?

- Mi indokolta azt, hogy a szurkolóknak egy sz űk, szinte karámszerű helyen

kellett várakoznia majd egy órát?
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- Mi indokolta azt, hogy a helyzet súlyosbodása idején a rendőrök a stadion

belső kerítése irányába szorították a szurkolókat ?

- Mi indokolta azt, hogy a rend őrök többszöri kérésre sem biztosította k

megfelelő orvosi ellátást a mérkőzés utáni id őszakban a sérült, vagy rosszul lévő

szurkolóknak?

- Amennyiben Miniszter Úr vizsgálata arra az eredményre jut, hogy a rend őrség

szakmai hibát vétett, hogyan kívánja a tárca megel őzni a hasonló jelenségeket a

későbbiekben?

Budapest, 2008 . április 15 .

	

Tisztelettel

Dr,,Várga László

országgyű lési képviselő
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